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السلام عليكم ورحمة الله وبركاته. الحمد لله رب العالمين. له الحمد الحسن والثناء الجميل. واشهد ان لا اله الا الله وحده لا شريك له
واشهد ان محمدا عبده ورسوله. وبعد في سور في كتاب الله سبحانه وتعالى

كالهواء لا تستطيع ان تستغنى عنها. كما لا تستغنى عن الهواء. ولزلك فرضها الله عليك كل يوم سبعة عشر مرة وهي الفاتحة. وهناك
سور كالماء. وهي التي ورد في سيرة النبي صلى الله عليه وسلم وفي سنته انه كان يقرأها كل يوم. زي القواقل

قل هو الله احد قل اعوذ برب الفلق قل اعوذ برب الناس قل يا ايها الكافرون اية الكرسي اواخر البقرة تبارك على من يصحح الحديث
وهناك صور كالغذاء. وهي الصور اللي انت

وتسمعها وتقرأها اسبوعيا لانها السجدة والانسان. ربنا يعافينا واياكم واسأل الله ان يشفي كل مريض. فيه ناس بتغسل كلى فانت
بتحتاج غسيل روح اسبوعيا. شرع لنا ومن سنة نبينا صلى الله عليه وسلم ان احنا بنقرأ السجدة والانسان في اليوم المبارك وكورة

يوم الجمعة
كنت المفترض اتكلم معكم في اللي انتم جايين تسمعوه. وهو ان احنا نتكلم عن الصحابي اللي احنا ايه معلقينكم من امبارح. لكن آآ اه

لخصوصية يوم الجمعة استدركت على نفسي فاجلالا للكلام عن النبي صلى الله عليه وسلم حتى تكثروا من الصلاة على
في هذا اليوم يبقى يوم صايمين. وآآ من ايام رمضان ولا بعشر. وفي الاخر خالص لا يكون لكم يعني حظ من الصلاة على النبي صلى

الله عليه وسلم. فهنتكلم في هذا المجلس عن معنى تعلمناه
من رسول الله صلى الله عليه وسلم. هذا المعنى هيتجلى لنا من خلال بعض المواقف ونشوف النبي صلى الله عليه وسلم ليه في

المواقف دي كان تصرفه كما ستعلمون. ونبدأ نحاسب انفسنا ونشوف ليه احنا
مش كده او بعضنا لو هو كده يشكر الله سبحانه وتعالى. في يوم من الايام النبي صلى الله عليه وسلم السيدة عائشة اسأله سؤال

بتقول له يا رسول الله هو في يوم مر عليك كان اشد من يوم احد؟ ايه اشد يوم اشد ما لقيت
من قومك فقال النبي صلى الله عليه وسلم لقد لقيت من قومي ما لقيت انا تعبت قوي معهم واشد ما لقيت هيبدأ بقى ايه؟ يحكي

اشد حاجة لقاها صلى الله عليه وسلم. ونشوف على طول الخط كان كيف
فكان يتعامل النبي صلى الله عليه وسلم. المتتبع لسيرة النبي سيجد ان النبي بعيد عن الغزوات وبعيد عن المعارك تعرض لما يقرب

من اربعتاشر خمستاشر محاولة اغتيال صلى الله عليه وسلم. محاولة قتل رسول الله ان
في واحد مشحون كل فكره كيف يصل للنبي فيقتله. هنشوف النبي صلى الله عليه وسلم تعامل معهم ازاي عشان نبدأ احنا نحط النبي

الميزان وهو الميزان الاكبر صلى الله عليه وسلم. عاوز تعرف انت قريب ولا بعيد من الحياة
الطيبة اللي احنا قلنا المعادلة بتاعتها عمل صالح مع امام. لكن لابد بمنهجية العدنان صلى الله عليه وسلم فقال لها قال لها لما عرض

نفسه صلى الله عليه وسلم على اهل الطائف ثقيف. فيقول
نفسي لا مكة مقفولة خالص ويحاول معهم يمين شمال الدنيا مقفولة. فبدأ النبي صلى الله عليه وسلم يشوف مكان تاني للدعوة

فالقرية التانية المكان التاني اللي ليه نفس الصدارة كانت الطائف وفيها سقيف. فقال عرضت نفسي عليهم وكان
من ضمن الناس اللي اتكلم معهم واحد اسمه عبد يا لي. الراجل ده كان هم تلاتة من كبراء الطائف وثقيف. قعدوا يسمعوا من النبي

صلى الله عليه وسلم. قال لهم بقى انه ورسول والكلام ده. فكان الرد واحد رد على الرسول صلى الله عليه وسلم قال له
قال اما وجد الله سبحانه وتعالى غيرك حتى يرسل؟ هو ما فيش غيرك يعني فكانت دي شديدة قوي كان معه زيد ابن حارس. والتاني

قال له ايه ؟ هو يمرط ثوب الكعبة ان كان الله قد ارسلها. يعني
بيقول له انا اروح اقطع الكعبة. الستاير بتاعتهم. اقطعها كده لو كان ربنا ارسلك يا محمد بقى ده اهدى واحد فيهم. قال له ايه ؟ اما انا

فلا ينبغي لي ان اكلمك. طيب ليه
قال ان كنت رسولا فانت اعظم واخطر ان يتكلم مصري معك. انت عم يعني انت راجل كبارة. مين انا معك. وان كنت كازبا فانت احقر

من ان يتكلم مثلي معك. ده بقى كبير العيلة يعني. سبحان الله
فقام النبي مهموما فقال لهم اكتموا عني. طب يعني لو في حاجة بعد ازنكم ما خلاص كلام رجالة بقى وخليكم رجالة. قال وزللت

عشرة ايام اطوف عليهم ما تركت شريفا من اشرافهم الا وقصدته. وما استجاب لي انسان منهم. عشان تعرف قد ايه
القاعدة اللي انت قاعدها دي سباها تعب منه قد ايه عشان انت تيجي. ولما كان له دعوة مخبأة مستجابة انا هخبئها هسيبها. ليه؟
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عشان كله ييجي ويستفيد. مش الصحابة بس اللي شافوني. فخبأ دعوته حتى ينالك
منها يوم القيامة. فالنبي صلى الله عليه وسلم لما لقى الدنيا مقفولة كده بدأ يتحرك وهو بيتحرك اغرب به السفهاء. الاطفال الصغيرين

والناس اللي في دماغهم في حاجة والشباب اللي مش من اهل الاستقاء. المهم الدنيا ايه؟ الشباب دول كلهم
سلطوه على مين؟ على النبي. صلى الله عليه وسلم. والسن خلاص على مشارف الخمسين النبي صلى الله عليه وسلم في الوقت ده

يبدأوا الشباب يجروا حوالين النبي ويزهروه بالحجارة. والنبي صلى الله عليه
وسلم يهرول منهم. ويسيل الدم منه صلى الله عليه وسلم. يقول حتى اغمي فما استفاق الا بمكان اسمه قرن الثعالب. ده بينه وبين

المكان اللي بدأت فيه القصة اربعين كيلو. اربعين كيلو بيبعد عنهم
وهو مصاب. هزا امر جلد فنزل جبريل ومعه القصة المشهورة اللي انتم عارفينها. ملك الجبال قال جبريل ان الله يا محمد سمع مقالة

قومك لك. وها قد ارسل معي ملك الجبال
فمره بما شئت. فقال له ملك الجبال يا محمد انا ملك الجبال. وان ربك قد سمع مقالة قومك لك فمرني بما شئت. شف الملايكة بتقول

للنبي اللي تأمر به. وبعضنا دلوقتي ممكن يكون اللي بيسمعه عن النبي
ولا واحدة بتسمع وما عندهاش لأ ما فيش حاجة اسمها ان هو يؤمرني ان انا البس ايه وما البسش ايه. ان الملائكة بتقول له اؤمرنا يا

محمد ما شئت. وهيبدأ الملك ده يعرض عرض. يقول له ان شئت ان اطبق عليه من الاخشبين اقفل
دول في بعض واطبقهم اعمل. تخيل بقى شعورك انت النفسي مكان النبي. استشعر ان احنا معه كزيد بن حارث بس هتقول ايه؟

هنعرف في نهاية اللقاء ليه النبي صلى الله عليه وسلم كان دايما ياخد الاختيار اللي ابعد عن دماغك
وده هيوفر معك حاجات كتير جدا في قرارات في حياتك. انت ملخبط نفسك بسببها ومعقد حياتك بسببها ما بتفكرش زي النبي

وهمومك مش زي النبي. تخيل كده ان فيه اب مرفوع عليه قضية وهيتسجن
بقى الحكم والكلام ده. فبنته دخلت وتعيط وبتحضن باباها وتسلم عليه ويا ابي وامشي ابي موت. وتعيط والولد يعيط ويحب في

باباه ويبوس وزوجته دخلت برضو تعيط وبتاع. فهو الراجل ايه اتبسط اوي ان هم ايه بيحبوه وبيعيطوا
صح؟ فبيسأل ما تخافوش وما تقلقوش. قالت له لأ. انت مش فهمت بنتك بتعيط ليه؟ هي بنتك بتعيط لان الموبايل بتاعها اتكسر

وهي جاية لك وبتقول لك عاوزة تغيره. فطبعا الراجل صعب. ده بكرة القضية واحتمال يتعدم. ودي بتعيط
على ايه؟ على الموبايل. طب وحمادة؟ طب ايه اللي كان بيعيطوا؟ الواد ده بيعيط عشان هو زعلان ان انت مش عاوز تدي له مفتاح

العربية. وانت قالت له بعيط عشانها
يبقى هيتعدل صح؟ كتير مننا بيعمل كده مع النبي صلى الله عليه وسلم. احنا ممكن نكون بنقول ان احنا بنحبه ويقينا من بس المعيار

ان يكون همك زي همه وهنشوف بقى في المواقف دي ليه كان دايما همه في حتة تانية قال لا
طيب لأ هو دلوقتي العرض ده رحمة بمحمد ولا لأ ؟ يعني العرض اللي بيعرضه الملك ده بيعرضه عشان رحمة بالنبي صح وانتقاما

لهؤلاء؟ قال له لا. ليه؟ انا عندي امل الرحمة بتاعتي مخلياني دايما
ان نزري بيسبق. فعندي امل متمسك به ان عيال دول ممكن ييجي من عيالهم ناس تبقى موحدة ياه انت يا رسول الله ما بتبصش

على دول ده امله ان يخرج من اصلاب هؤلاء من
لا يفعل هذا الا نبي. وهنقول برضه ليه في نهاية اللقاء ده ان شاء الله. سقيف دي انتم شفتوها اهو صح لما فتح مكة صلى الله عليه

وسلم وانتقل حنين وراح حاصرهم قتلوا مجموعة منهم. منهم ابن ابي بكر عبدالله
الله ضرب بسهم فمات واحتفظ ابو بكر بالسهم ده وله قصة خد السهم ده اللي اتضرب به ابنه واحتفظ به المهم النبي صلى الله عليه

وسلم واحد جه قال له يا رسول الله ادع علي. ادعو على سقيف. قال الله
اللهم اهد سقيف وات بهم. ده ده لسه الموضوع برضه شاغله صلى الله عليه وسلم. فين طبعا سهم ابو بكر ده لما خده في خلافة ابو

بكر لو هم جم سألهم ساهموا من هزا؟ السهم ده بتاع مين؟ فجه واحد اسمه سعيد ابن
كده فاكر المهم قال له سهمي هذا. فقال له اتدري ماذا هذا السهم؟ ما فعلت به؟ قتلت به ولدي الحمد لله الذي اكرمه بك ولم يهنك به

يقول له الحمد لله ان ربنا اكرمه انك قتلته. وانك ما تهنتش به. ان هو اللي كان يقتلك. ما هو الصاحب ساحر
كأن ابو بكر بيقول ايه؟ انا ابني يموت بس في نفسي تيجي. وتؤمن بالله. عادي ما فيش مشكلة ان ابني راح فيها. بس طالما في حد

جه اللهم لك الحمد. فالنبي صلى الله عليه وسلم سقيف جت له بعد كده بقى. وجت تسمع منه
بعتوا وفد فيه الراجل بتاع عبده الين ده جه للنبي صلى الله عليه وسلم عشان يسأله عمل لهم قبة كده في المسجد يقعدوا فيها ولسه

مش مسلمين بس عشان يسمعوا. كان اذا صلى العشاء صلى الله عليه وسلم كل يوم يطلع يقف يدعوهم ويتكلم معهم. يقول الراوي
يراوح بين قدميه من التعب ولا يجلس. صلى الله عليه وسلم. ايه ده؟ هنعرف برضه في النهاية سبب. خالد بن الوليد هو اللي قلب

القصة. خالد ده يا جماعة ما اتهزمش لا في اسلام ولا في جاهلية. عمره ما اتهزم
خلاص وصلاة الخوف نزلت عشان خالد قبل كده كان هيسبت المسلمين. نزلت لهم اية ايه؟ سورة ايه؟ اية صلاة الخوف خالد ده كان



ماسك الميمنة بتاعة ابو سفيان يوم احد. اليوم اللي فيه كم؟ سبعين واحد مات. وهو اللي
اكتشف السغرة وهو اللي قلب المشهد كله. المفترض خالد ده لو مسكناه نعمل فيه ايه؟ نعلقه صح؟ واحد ما بيفكرش الا في قتل

النبي. وعمليا كان السبب في سبعين واحد راح. بما فيهم عمه
خالد ده بقى ايه؟ النبي صلى الله عليه وسلم يقابل اخوه الوليد. يقول له ايه؟ ما مسل عقل خالد يجهل الاسلام؟ مش لخالد اللي

يسيب الاسلام. ولو جعلت نكايته قوته في المسلمين لكان خيرا له. ولقدمناه على غيره
بيبعت له رسالة من خلال اخيه. فالوليد راح قال لاخوه يا خالد لقد كنت مع رسول الله سأل عنك وقال كذا وكذا وكذا. قال خالد

فنشطت روحي للاسلام. بيقول الجملة دي فتحت
اللي له للاسلام. زي ما في ناس كده فتحت نفسها للنوم. فخالد رضي الله عنه اسلم بسبب النقطة دي طيب ليه النبي صلى الله عليه

وسلم ما انتقمش منه؟ هنقول. فيه واحد مسمينه طشور قريش كانت بتعمل ايه؟ ده بقى كان اسمه ايه
شيطان قريش. لغى تتخيل ده عمل ايه في الصحابة؟ عشان يتسمى كده. ما هو ده ما نقول عليه الشيطان يبقى اكيد ده ايه يعني

حاجة كبيرة. عمير ابن وهب. ابنه اتأسر في بدر. فهو قاعد مع مين؟ مع نافخ
تفكير اسمه صفوان ابنه امية صاحب سوء. وصفوان ده ايه؟ من عائلة القوم. وكان بيتاجر في الاسلحة. فصفوان كان غني قاعد وهم

الاتنين قاعدين في حجر اسماعيل. وهم قاعدين فين؟ في مكان الحطيم ده في الحجر. كلمة حجر اسماعيل
عرفة معروفة كده هو مش اسمه كده شرعا اسمه الحج. المهم وهم قاعدين في المكان ده فعمير بيقول ايه؟ والله لولا ديون علي

وعيالي لذهبت الى محمد وقتلته. والله العزيم كت قتلته. صفوان يعدي الجملة دي قال له ديون عيالك عندي
بطل بقى ايه وهتفرش دراعك. عي ديون اولادك عندي وعيالك عيالي من حضانة لغاية جامعة خاصة عندي. اتوكل انت على الله.

صفوان طبعا لقى نفسه ايه؟ ضرب لخمة. وانت شيطان قريش
في الشيطنة وفعلا اخذ سيفه وسمه. سم السيف ليه؟ عشان اي خبطة تجيب وهو عنده ولد اسمه وهم فهو عمير ليه؟ رايح يجيب

ايه؟ ابنه. فظاهرا هو رايح يفاوض فدخول المدينة عادي
لكن مش عادي على المخابرات المحمدية عمر واقف اول ما شافه داخل قال عمير ابن وهب عدو الله والله ما جاء الا لشر. ده انا عارفه

من ايام ما كنا بنلعب بنضرب جرس عند صوفان. لا انا عارفه ده ما يعديش منه. فراح له وراح مسكه
تل ابيب وقيده وادخله على رسول الله. فقال النبي صلى الله عليه وسلم دعه يا عمر. قال يا رسول الله ما جاء الا لشر. قال يا عمر.

فعمير وقف كده قال النبي صلى الله عليه وسلم يا عمير ما الذي جاء بك؟ قال اتيت لافتتن
ولدي قال وغير ذلك قال اتيت لافتدي ولدي. قال وما السيف الذي معه؟ قال قبحها الله من سيوفها اغنت عنا يوم بدر. هو كان شغال

هو عمل لي ايه؟ ما احنا كان معنا يوم بدر واستفدنا منه حاجة. قال اما جلست انت وصفوان ابن
امية في الحجر وقلت كذا وكذا وكذا فنظر اليه قال اشهد ان لا اله الا الله وانك رسول الله فوالله ما جلس معي الا صفوان وكنا بالليل

وما انتهى مجلسنا الا وارتحلت. يعني لو صفوان حتى عاوز يصرف انا
قابله فعرف ان ده ايه؟ وحي. صفوان بقى في الوقت ده ماشي في المدينة يقول لهم ايه؟ ليأتينكم خبر ينسيكم ما حدس ببدر.

بيقول لهم فيه طلعة جاية تابعوا نشرة الساعة تسعة. فيه خبر طلقة ايه الطلقة
جت عمير جاي. فعمير اول ما دخل عرف ان هو اسلم. وخاب زنه لما فتحت مكة صفوانها رب. طبعا صفوان ده هو وعكرمة كان خالد

بن الوليد النبي بينبه كمية الاحتياطات اللي خدها النبي وهو داخل مكة حتى لا يراق دم عالية جدا. هو داخل على مين
ابهدلوه لا في احد وهو طالع. يقول اللهم اغفر لقومي فانهم لا يعلمون. يعني ايه لا يعلمون؟ تلتاشر سنة واللي معهم دعوة وخمستاشر

سنة ادعوهم الى لسه لا يعلمون كأن النبي صلى الله عليه وسلم رحمته غالبة لدرجة انه يقول ايه
يا رب اغفر لهم وان ايه وان ان ربنا يعينهم كده ان انا اعلمهم فيأتي بهم الله سبحانه وتعالى فيغفر لهم قال النبي صلى الله عليه وسلم

لخالد والجيش ممنوع يراق دمه. حاولوا بقدر الامكان ما فيش قتال. فصفوان طلع هو وعكرمة وازاي بقى وبتاع المهم قتلوا بينهم
حاولوا يقتلوا حد فخالد اضطر فقتله. فقال النبي الم اقل لكم لا تقاتلوا. قال يا رسول الله كففت عنهم ما استطعت رغم ان خالد ايده

بتاكله. قال له كففت عنهم ما استطعت وابوي الا ان يقاتلونك. فالنبي صلى الله عليه وسلم الراضي اللي فاهم
لقد قضاء الله خير خلاص بقى ما نقفش كتير بقى اصل خالد كان المفترض فدخل النبي صلى الله عليه وسلم فصفوان لما لقى الدنيا

كده عمل ايه هرب راح لعمير صديقه الاديب قال له يا صفوان جئتك من عندي احلى من الناس وابر الناس
واكرم الناس ابن عمك عزه عزك شرفه شرفك قعد يسخنه ويقول له تعالى ستجده احلى من الناس قال حملتني ديني وعيالك ثم تريد

تقتلني. اه يا مجرم مش كفاية انا لسة اصلا
قاعد اشيل ابنك ده الواد ده بقى في سانوي. وانا شايل ولد مربيه وسادد ديونك والكلام ده كله. جاي برضه تعمل ترتيب كده عشان انا

اتقتل! قال له انا صادق قال ما علامتك؟ طب اديني اي نمرة؟ فراح للنبي صلى الله عليه وسلم قال يا رسول الله ان صفوان لا
يصدقني اعطني علامة



فخلى عمامته صلى الله عليه وسلم. قال له خد العمامة بتاعتي. انا لو مكان النبي صفوان ديوب ما ارحمه اكهربه وبعدين اجلده
وبعدين اسيبه معاق مسلم معنا. وكل اخ صغير ييجي يصلي يروح مدي له حاجة ويصلي. يقول له ده

ده صفوان المعاقب العبد الابق. وانا بشعور بقى ايه لسه طالع من ليلة وربما تكون ليلة القدر النبي صلى الله عليه وسلم ادى له
العمامة. دخل صفوان على النبي وهو راكب قال يا محمد

ان عمير ادعى انك اعطيته العمامة واعطيتني الامان. قال امنتك. صادق هو. انزل. لأ بيقول له انزل. قال لا حتى تقول لي يعني تحس
ان هو جاهز عاوز ياخد الفرس ويجري. قال له امنتك وهو صادق. فنزل قال خيرني شهرين. سبني شهرين

انتم عارفين يعني ايه شهرين؟ يعني الصنم في بيته ويروح ويعمل اللي هو عاوزه. قال النبي اربعة اشهر. والنبي صلى الله عليه وسلم
ممكن يسحله في الوقت ده على اللي كان عامله. بس هنقول ليه ما كانش بيعمل كده. النبي صلى الله عليه وسلم رايح

حنين اللي هي مين ؟ سقيف طائف. فخد منه احنا قلنا تاجر سلاح. خد منه مجموعة من الاسلحة. قال له هات لي الاسلحة ديت. ديت
ايه تكون معي عارية. فهو رايح معهم حنين برضه يتابع شغله. فشاف بقى الغنايم

بعد الانتصار وشاف الغنايم دي في عينه ايه اتبرقت. هو له ايه عندنا؟ ياخد الاسلحة وياخد ايه؟ مقابل. فاعطاه النبي مائة من الابل
بعد ما خدت بالابل انت عارف الميت من الابل ديت يعني ايه المكان اللي انتم قاعدين فيه ده ممكن ياخد ستين سبعين واحد. فشوف

مية دي بقى يعني ايه حاجة كبيرة اوي
والابل زمان هي الاوبل دلوقتي. يعني هي دي كانت الركوبة بتاعتهم. فالنبي صلى الله عليه وسلم اعطاها له. ففي بقى غنم جاية بين

فهو شافها كده وشافها كده ملزلزة والدنيا جميلة وبتاع في عينه. فقال النبي هو كان اسمه ابو وهب. قال
ابا وهب يعجبك هذا؟ فقال نعم. قال هو لك. خل بالك هو لسة ما اسلمش. قال هو في ناس من حنين المسلمين ما خدوش. عارف

ليه؟ احنا نخسر كل الغنايم. لان كل الالام اللي في البشرية
يا حاجة وان يدخل النار حاجة تانية. نعيش فقراء شوية ومحتاجين ايه اللي هيفوتنا. بس ان فيه واحد ييجي نجيبه. اسيب له ميت

قبل اسيب له لكل المغسيين. واسلم صفوان. ابن امية على الحركة دي. عكرمة النبي جهل رفيق
ضرب لصفوان كان من ضمن الناس اللي جريت. زوجته جت للنبي واسلمت. قالت يا رسول الله ام منا؟ دي لسه مسلمة من ساعة الا

ربع واداها النبي المساحة دي قالت له امنوا قال امنت راح هات له. قالت له ان محمد امنك. فكان قلقان
فجه فقال له يا رسول الله امنتني؟ تدعي زعمت امرأة انك تؤمنني؟ قال صدقت. وابني يقول له يعمل موقفين. الموقف الاولاني قال

للصحابة ياتي عليكم الان عقربة لا تسبوا اباه امامه. ما حدش يجيب سيرة مين؟ النجم الكبير. ده
هو بقى ايه؟ فرعون الامة. ما تجيش كده تقول ايه؟ يا اخي سبحان الله يخرج الحي من الميت. سبحان الله! اهو ده كان ابوه حادق
يعني كرب. اهو سبحان الله! شف حتى ده النبي صلى الله عليه وسلم بيقول لك ايه ؟ ما حدش يجيب سيرة ابو جهل. مين ابو جهل

ده
ما انتقم لنفسه قط كما قالت عائشة. تعرف يعني ايه ما انتقمش بك خاصمت. ما فيش حاجة اسمها انا انتقم لي. لا يقول له يبص انت

الله يسهل لك بقى هو وابوك وعمل في احكي له يا ابو بكر ابوه عمل ايه. انت شفت ابوك عمل ايه؟ لا لا لا ده اول حاجة ينبه على
الفريق

كله ما حدش يجيب سيرة والده. الحاجة التانية اول ما جه اللي يقول الراوي فقام النبي وليس عليه رداء يعني رداؤه ده وقع من
الفرحة وهو فرحان يلتزم عكرمة. يحضنه ويسلم عليه. كان فيه موقف تاني مش هقوله عشان الوقت وفيه بعض

بدأت تأخذها ايه؟ سنن من النوم. هقول بقى ليه النبي عمل كده؟ عشان همه يا جماعة ان ينقذ الناس دي من النار. انا موضوعي انا
تصفية الحسابات هعدي. النهاردة بخاصم اخته لان

ما جتش فرح بنته لما يوم ما دعاها. وسنتين عليها وهي ما بتروحلوش اصله ما حضرش الجنازة بتاعتي حماتها. مشاكل قد كده
ومقاطعات. شف بقى انت بتقاطع والنبي صلى الله عليه وسلم ودول مين

مش كفار لأ كفار دي حاجة لأ ده دول ابهاتهم وهم يعني الاولاد دول لما اتولدوا كانت الامهات ترضع هؤلاء كره محمد. وان ازاي
يقتلوه؟ ما هو صفوان ابن امية وعكرمة وخالد ابن الوليد الطقم ده كله اهاليهم كانوا كبار

غزوة بدر دي كل الشعور ده تجاه الاعداء اللي كانوا هينتقموا منه محاولات الاغتيال بتاعتهم دي. وده كان شعوره همومه يا جماعة.
هو هم ينقز الناس من النار. همه ان الناس دي تيجي. انا مش مهم

مش هقف كتير معك واللي انت عملته والكلام ده كله. عشان كده يتنازل عن النية من الابل والغنم والكلام ده كله. ليه؟ هم الرسالة
عالية. انت لو لك مشغول بها هتلاقي فيه حاجات كتيرة قوي هتخلص. اما تبقى خايف على اختك. ان بالمقاطعة دي ان هي تبعد عنك

ولا ان عيالها
يبعده ويتحاسبوا على يوم القيامة الخوف ده هيجرأك لأ تقول لأ انا خايف ان انا اتحاسب انا خايف عليها لكن لا مش فارق. فارق مع

النبي لانه يرى الجنة والنار. هو ده عشان كده من بركات انك بتسمع كل جمعة السجدة



انسان تتزكر بداية الموعد والنهاية. وتتزكر ان فيه جنة فما تضيعهاش. فاللي بيدعي ان هو بيحب النبي صلى الله عليه وسلم يراجع
همومه ويشوف انت بتعمل ايه مع هقول لك قرايبك اللي قصروا يعني

تقصير بسيط. فضل ان انا اقول لك العدو. فضلا اقول لك مع الكفار فضلا اقول لك مع الكفار اللي بيحاربوك. ما دول الكفار بيحاربوا
النبي صح؟ لكن شعور الشفقة والرحمة وحب الخير ان هم ييجوا كان مسيطر جدا عليه. اسأل الله

وتعالى ان يرزقنا واياكم مسل هم النبي صلى الله عليه وسلم. وان نكون رحماء فيما بيننا رحماء لغيرنا. ويرحمنا الله ويرحم بنا ويمن
علي وعليكم بحسن العمل وحسن الخلق وحسن الختام اقول قولي هذا واستغفر الله لي ولكم


